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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: a  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testületének  2008.  április  hó  29.  napján  14  órai 
kezdettel tartott testületi üléséről.

Az ülés helye: Művelődési Ház
Berekfürdő, Fürdő u. 2.

Jelen vannak: Cséti Attila polgármester
Egri Antal alpolgármester
Dr. Kenyeres Imre képviselő
Körmendiné Baksán Mária képviselő
Molnár János képviselő
Perge József képviselő
Székely László képviselő
Potornainé Szűcs Katalin jegyző

Fodor Judit igazgató, Kulturális-, Idegenforgalmi Központ és 
Könyvtár

Oros István ügyvezető igazgató, Berek-Víz Kft.
Kovács Sándor ügyvezető, Berek Beruházó Kht.
Vári Imre könyvvizsgáló
Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző
Kovács Lajosné szociális ügyintéző
Kustár Péter közterület-felügyelő, mezőőr
Sóti Gábor tűzoltó őrnagy
Kovács Zsolt a Munkaügyi Központtól
kb. 10 fő érdeklődő

Cséti  Attila polgármester  köszönti  a  képviselő-testület  tagjait,  az  intézményvezetőket  és  a  megjelent 
érdeklődőket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes számban megjelent, minden képviselő jelen 
van.
Jegyzőkönyv-hitelesítőnek javasolja Körmendiné Baksán Mária és Székely László képviselőket. Megkérdezi, 
hogy vállalják-e a feladatot?

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Igen.

Székely László képviselő: Igen.

Cséti Attila polgármester javasolja a jegyzőkönyv-hitelesítők elfogadását. Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  6 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

125/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
a jegyzőkönyv-hitelesítők elfogadásáról.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Szervezeti  és Működési Szabályzatról 
szóló  26/2006.(XII.12.)  sz.  Önkorm.  rendelet  11.§  (3)  bekezdése  alapján  a  jegyzőkönyv-
hitelesítésére

Körmendiné Baksán Mária és
Székely László képviselőket választja meg.

Erről értesülnek:
1) Körmendiné Baksán Mária képviselő
2) Székely László képviselő
3) Cséti Attila polgármester
4) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
5) Képviselő-testület tagjai
6) Polgármesteri Hivatal
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Cséti Attila polgármester: Kiküldésre került a napirendi javaslat. Megkérdezi, hogy van-e valakinek kiegészítése 
vagy módosító javaslata? 

Potornainé Szűcs Katalin jegyző a rendeletek tárgyalása után, a 12. napirendi pontként kéri napirendre tűzni a 
közbeszerzési terv elfogadását, mert a közétkeztetés közbeszerzési eljárás alá esik. 

Cséti Attila polgármester szavazásra bocsátja a módosító javaslat elfogadását.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  a  módosító  javaslatot  8  igen,  ellen  és  tartózkodó  szavazat  nélkül, 
egyhangúlag elfogadta.
Szavazásra bocsátja a módosított napirend elfogadását.
Megállapítja,  hogy a  képviselő-testület  a  módosított  napirendet  8  igen,  ellen és  tartózkodó szavazat  nélkül, 
egyhangúlag elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

126/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
a napirend elfogadásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  alábbi  napirend  megtárgyalását 
fogadta el:

1) Interpellációk, kérdések, lakossági észrevételek.
2) Beszámoló a két ülés között történt főbb eseményekről.

Előadó: Cséti Attila polgármester
3) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról.

Előadó: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4)  Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Szervezeti  és 
Működési Szabályzatáról szóló 26/2006.(XII.12.) sz. rendeletének módosításáról.

Előterjesztő: Cséti Attila polgármester
5) Előterjesztés Berekfürdő Községi Önkormányzat 2007. évi költségvetéséről szóló 2/2007.(II.13.) 
sz. Önkorm. rendeletének módosításáról. 

Előterjesztő: Cséti Attila polgármester
6) Előterjesztés a Berekfürdő Községi Önkormányzat 2007. évi költségvetésének teljesítéséről, és a 
2007. évi pénzmaradvány jóváhagyásáról.

Előterjesztő: Cséti Attila polgármester
7)  Előterjesztés  a  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testületének  önkormányzati 
hatósági  hatáskörök  átruházásáról  szóló  többször  módosított  21/2005.(XI.07.)  sz.  Önkorm. 
rendeletének módosítására.

Előterjesztő: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
8)  Előterjesztés  a  pénzben  és  természetben  nyújtott  gyermekvédelmi  és  felnőtt  korúakra 
vonatkozó  szociális  ellátásokról  szóló  többször  módosított  15/2004.(VI.14.)  sz.  Önkormányzati 
rendeletének módosítására.

Előterjesztő: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
9)  Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testületének  a  személyes 
gondoskodás körébe tartozó szociális ellátások intézményi térítési díjának meghatározásáról szóló 
többször módosított 12/2004.(VI.14.) sz. Önkorm. rendeletének módosítására.

Előterjesztő: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
10) Előterjesztés Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testületének a zajrendeletről szóló 
többször módosított 18/2001.(VII.09.) sz. Önkorm. rendeletének módosítására.

Előterjesztő: Cséti Attila polgármester
11) Előterjesztés Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testületének épített és természeti 
értékeinek védelméről és fenntartásáról szóló rendelet megalkotására.

Előterjesztő: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
12) Előterjesztés a közbeszerzési terv elfogadására.

Előterjesztő: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
13) Tájékoztató Berekfürdő belterület 53 hrsz-ú ingatlan helyzetéről.

Előadó: Cséti Attila polgármester
14)  Beszámoló  a  pénzügyi  bizottság  munkájáról,  illetve  a  Berekfürdői  Víziközmű  Társulás 
helyzetéről.

Előadó: Dr. Kenyeres Imre a pénzügyi bizottság elnöke
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15) Az Észak-alföldi Regionális Munkaügyi Központ tájékoztatója Berekfürdő munkaerő-piaci 
helyzetéről.

Előadó: Domokos Gyula kirendeltség-vezető
16)  Beszámoló  a  Karcag  Városi  Önkormányzat  Hivatásos  Tűzoltósága  2007.  évi  szakmai 
tevékenységéről.

Előadó: Lévai Kálmán tűzoltó alezredes
17) Tájékoztató a térségi vasutak működéséről.

Előadó: Cséti Attila polgármester
18) Beszámoló a Berek Beruházó Közhasznú Társaság pénzügyi helyzetéről.

Előadó: Kovács Sándor ügyvezető
19) Előterjesztés a polgárőrség támogatására.

Előterjesztő: Cséti Attila polgármester
20) Előterjesztés Nagykunságért díj adományozására.

Előterjesztő: Cséti Attila polgármester
21)  Előterjesztés  Bíró  Sándor,  ifj.  Dr.  Kovács  Tibor,  Dr.  Kovács  Adrienn,  kk.  Cséti  Máté 
kérelmére.

Előterjesztő: Egri Antal alpolgármester
22) Egyéb aktualitások.

Erről értesülnek:
1) Cséti Attila polgármester
2) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
3) Képviselő-testület tagjai

N A P I R E N D I       P O N T O K 
T Á R G Y A L ÁS A

1. Napirendi pont: Interpellációk, kérdések, lakossági észrevételek.  

Cséti Attila polgármester megadja a szót a képviselő-testület tagjainak.

Molnár  János képviselő:  Azt  hallotta,  hogy  alakult  egy  új  nyugdíjas  klub  Berekfürdőn.  Erről  szeretne 
tájékoztatást kapni.

Cséti Attila polgármester: Csak annyit tud róla, hogy alakult egy új nyugdíjas klub és Márkus Ica a vezetője.

Fodor Judit igazgató: Az intézménynek nincs beleszólása a civil szerveződésekbe. A nyugdíjas klub tagjai úgy 
gondolták, hogy szeretnének egy új klubot alakítani. Ennek Márkus Ica lett a vezetője.

Cséti  Attila polgármester:  A  következő  napirendi  pontban  a  nyugdíjasokkal  kapcsolatos  eseményekről  fog 
tájékoztatást adni.

Dr. Kenyeres  Imre képviselő: Közel  fél  éves vajúdás után néhány nyugdíjas úgy döntött, hogy új nyugdíjas 
klubot alakít. Egy hete alakult meg az új klub 18 taggal. Az alakuló ülésen ott volt Körmendiné Baksán Mária 
képviselő is.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Mint érdeklődő.

Dr.  Kenyeres  Imre képviselő:  Márkus  Ica  az  elnök,  helyettese  Hliva  János,  a  pénztáros  Hosszú Lajosné,  a 
vezetőség tagja még Vincze Lászlóné és jómaga. Be fognak lépni a megyei egyesületbe.
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Fodor Judit igazgató elmondja, hogy tárgyalt a megyei nyugdíjas egyesület és az országos szövetség elnökével, 
aki elfogadta,  hogy alakul egy új klub. Mivel Berekfürdőn ismét megrendezésre kerül a nyugdíjas találkozó, 
ezért kérte a megyei és az országos elnök segítségét.

Molnár János képviselő: Ő is hallott néhány dolgot, ezért szeretett volna tisztán látni, különös tekintettel arra, 
hogy  Berekfürdő  kistelepülés.  Elég  összetett  a  probléma.  Azt  is  hallotta,  hogy  az  új  klub  alakulásának 
önkormányzati támogatás is az oka.

Cséti Attila polgármester: Erre azt szeretné elmondani, hogy az Őszikék Nyugdíjas Klub vezetőségével kb. 1 
hónappal  ezelőtt  egyeztetett  az  országos  nyugdíjas  találkozóval  kapcsolatban.  Ők  kérdezték,  hogy  az 
önkormányzat mivel tudja támogatni a nyugdíjas klubot? Azt a választ adta, hogy ha meg tudják szervezni, hogy 
ne csak 2 napos legyen a rendezvény, akkor a testület a befolyt idegenforgalmi adóval megegyező mértékben 
támogatja a klubot. Továbbá a fürdő is tett egy olyan javaslatot, hogy a nyugdíjasoktól befolyó fürdőbelépőből, 
50 Ft támogatást nyújt. Ezért nem érti a pénzügyi dolgokra vonatkozó felvetést.

Körmendiné Baksán  Mária képviselő:  Mint érdeklődő vett  részt  az alakuló ülésen.  Ott  kifejtette,  hogy nem 
normális dolog egy 1100 fős településen párhuzamosan két nyugdíjas  klub működése.  Ez nem új egyesülés, 
hanem  az  Őszikék  Nyugdíjas  Klubból  kivált  16  ember,  akik  közül  12  fő  a  Nádirigó  Népdalkör  tagja. 
Értelemszerűen követik a vezetőjüket. De hol volt az a 100 másik tag, aki kinyilváníthatta volna a véleményét? 
Nem egy ember szájából elhangzott, hogy azért volt az új klubra szükség, mert 4-5 alkalommal megkeresték a 
Polgármester urat, és azt mondta a Polgármester úr, hogy ameddig Molnárné lesz a vezetője a szervezetnek, 
addig semmiféle anyagi támogatásra ne számítsanak. Ez vagy igaz, vagy nem igaz. Ez semmiképpen nem jó 
dolog.  A polgármester  ilyet  nem tehet.  Azt  teheti,  hogy azt  mondja,  hogy a  költségvetés  helyzete  olyan  a 
településen, hogy a civil szervezeteket nem tudja támogatni. És az mindenkire vonatkozik. Nem is tudja, hogy a 
két szervezet egymás mellett hogyan fog működni. És mit fog gondolni a kivált 16 emberről a másik 100 tag. 
Mindig arról volt nevezetes ez a társaság, hogy olyan jól együtt tudott működni, egymásra odafigyelni. 

Dr. Kenyeres Imre képviselő: Őt megkeresték, hogy segítsen az új klubot megalakítani. Ennek a kérésnek eleget 
is tett. Az, hogy megválasztották vezetőségi tagnak, az számára megtiszteltető. Semmiféle törvénytelenség nincs 
abban, hogy egy másik nyugdíjas klub is legyen. A gyakorlatban pedig majd elválik. 

Cséti  Attila polgármester:  Az egyeztetésen megkérdezték, hogy tombolahúzást lehet-e tartani.  Mondta,  hogy 
miért ne lehetne. Még ő is ajánlott volna fel tombolatárgyat. Nem érti a felvetést. Ott volt a megbeszélésen az 
Őszikék Nyugdíjas Klubnak szinte minden vezetőségi tagja, akiknek elmondta, hogy mivel tudja támogatni az 
egyesületet.

Székely László képviselő: Melyik nyugdíjas klub fogja kapni a fürdőbelépőkből az 50 Ft-ot, és a költségvetésben 
szereplő támogatási összeget? Egyiknek sem fogja megszavazni.

Dr.  Kenyeres  Imre képviselő:  Egy  éve  problémák  vannak,  amiből  nem  láttak  más  kiutat,  ugyanis  Molnár 
Ferencnével nem tudtak megtárgyalni semmit. Egyáltalán nem csinált az a klub már semmit. Ezért látta jónak az 
új klub megalakítását.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Nem az lett volna a normális dolog, hogy leváltsák a vezetőt?

Dr. Kenyeres Imre képviselő: Ez nem az ő kompetenciája.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Azt is rossz dolognak tartja, hogy egy képviselő-testületi tag ennek az 
élére áll, akinek az lenne a feladata, hogy a falu lakosságát összetartsa, ne szétzilálja.

Cséti Attila polgármester: Szándékosan nem avatkozott ebbe bele.

Molnár  János képviselő:  Kb.  1 hónapja a  nyugdíjas  klub megkereste  a problémájukkal.  Elmondták,  hogy a 
Művelődési Házat időben lefoglalták az egyik rendezvényükre,  meg volt szervezve minden, de azt a választ 
kapták, hogy – hangsúlyozza, hogy nem Molnár Ferencné vitte a szót – addig, amíg Molnár Ferencné lesz a 
nyugdíjas klub elnöke, addig polgármesteri utasításra sem pénzügyi támogatást nem kapnak, sem a Művelődési 
Házat nem használhatják. Őt azért keresték meg, hogy a Megbékélés Házában tudna-e számukra a rendezvény 
megtartására helyet biztosítani. Több mindent elmondtak még. Abban maradtak, hogy beszélni fog a Művelődési 
Ház vezetőjével. A Művelődési Ház azért lett átalakítva, hogy a község civil szervezeteinek helyet biztosítson. A 
nyugdíjas  klub  a  legnagyobb  civil  szervezet  Berekfürdőn.  Az  elhangzottakat  a  Művelődési  Ház  vezetője 
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megerősítette. Abban maradtak, hogy az igazgató egyeztetni fog a Polgármester úrral. Ez meg is történt, a klub 
használhatta a Művelődési Házat.
A klub kifejtette azt, hogy nem kívánják leváltani a vezetőt.
Kéri, hogy jegyzőkönyvben szó szerint legyen benne, amit el fog mondani.
A véleményemet nagyon határozottan szeretném elmondani a képviselő-testület előtt és a jelenlévők előtt is. Én 
úgy  gondolom,  hogy  egy  közösségben,  különösen  egy  kistelepülésen,  külön  kiemelten  Berekfürdőn,  akkor 
működik jól a település, ha nem széthúzások vannak, hanem egy jó közösséget lehet kialakítani. Itt ez többé-
kevésbé megvolt. Én nagyon szeretném, ha ez meg is maradna. A faluban minden vezető ember, akár választott, 
tehát képviselő, polgármester, akár kinevezett intézményvezető, vagy bármilyen tisztséget betöltő embernek a 
leges  legfontosabb  feladata  az,  hogy  az  egységre  törekedjen.  Amúgy  is  vannak  széthúzások.  Ez  teljesen 
természetes, de nekünk valamilyen formában vezető embereknek az a legfőbb feladata, hogy a széthúzásokat ne 
erősítsük, hanem törekedjünk az egységre. A közösség építés, ez a legfőbb dolog. 
Nagyon-nagyon lényeges nyilván az is, hogy egy település anyagilag hogy fejlődik előre. Ez azért Berekfürdőn 
többé-kevésbé megvan. Lehetne jobb is, de a környező településekhez képest mindenképpen nagyon büszkék 
lehetünk, és jól állunk. Viszont nagyon határozott véleményem az, hogy ha csak anyagilag mozdulunk előre, 
ugyanakkor belül ellentmondások és feszültségek vannak, akkor az a település hosszútávon nem életképes, nem 
szeret  itt  lakni az ember.  Akkor az olyan,  mint  a  kívülről  gyönyörű,  de belülről  rothadó gyümölcs,  amikor 
vágják,  akkor  csak  elhajítja  az  ember.  Én  mindenkit  arra  kérek,  hogy  a  feszültségeket  ne  gerjesszük,  ne 
gerjesszük tovább, hanem próbáljuk meg megbeszélni azokkal, akikre tartozik. Segítsünk inkább feloldani az 
ellentéteket, mert Berekfürdőnek a legnagyobb értéke az, hogy ha egy jó közösség van. Azzal mindent meg lehet 
oldani. De ha széthúzások vannak, ha az embereket egymásnak ugrasztjuk, abból nem lesz, lehet akármilyen 
csodálatos  fürdőnk.  Leszünk  fürdőtelepülés,  de  nem  lakótelepülés.  Nekünk  legfontosabb  feladatunk  egy 
lakótelepülésként működő, élő lakótelepülés alakuljon ki Berekfürdőn.

Cséti Attila polgármester: Köszöni. A rendezvénnyel kapcsolatosan válaszként elmondja, hogy abban az időben 
a Művelődési Ház igazgatójával szemben két bírósági eljárást kezdeményezett Molnár Ferencné. Nem tartotta 
etikusnak azt, hogy egy olyan valaki kérjen az igazgatótól termet, aki őt feljelentette. Ezért mondta azt, amit 
mondott. Aztán Fodor Judittal beszélgettek erről, aki azt mondta, hogy túl teszi magát ezen. Elmegy a bírósági 
tárgyalásra, szembenéz Molnár Ferencnével, és felőle a nyugdíjasok nyugodtan mehetnek a Művelődési Házba, 
ő ezen túlteszi magát. Mire ez a beszélgetés lezajlott, addigra a nyugdíjas klub vezetősége leszervezte a Banyi 
Halászcsárdában  a nőnapi  rendezvényt.  Visszavonni már nem akarták,  és a  végén  az  jött  vissza neki,  hogy 
jobban érezték ott magukat, kevesebb munkájuk volt, vendégként érezték ott magukat.

Molnár János képviselő: Köszöni. Tudja, hogy ennek nagyon sok előzménye van, de ezt nem Molnárné Ibolya 
kérte, hanem a nyugdíjas klub kérte, és tárgyalni sem ő volt bent, hanem a klub másik három vezetője. Úgy 
gondolja, hogy ezt teljesen külön kell választani. Ha valaminek a vezetője, akkor a saját személyes sérelmein 
felül kell, hogy emelkedjen, hiszen közösségi érdekről van szó. Különben olyan feszültség, olyan légkör alakul 
ki a településen, közösségen belül, ami nagyon-nagyon nehezen helyrehozható, ha egyáltalán helyrehozható. Ezt 
tartja  minden  közösségnek  az  elsődleges  feladatának.  A  jó  közösséget  meg  kell  tartani.  Mindig  lesznek 
feszültségek, mindig lesznek problémák, de azon kell munkálkodni, hogy a közösség jó légkörben dolgozzon. 
Volt  nagyon  sok  pozitív  kezdeményezés.  Egyik-másik  elhalt.  Nekik  azon  kell  tevékenykedniük,  hogy a  jó 
közösségeket erősítsék.

Dr. Kenyeres Imre képviselő: Az elmúlt évben ezen a településen elég nagy átalakulások voltak. Anélkül, hogy 
szétszóródott volna a közösség, elég jó állapotba került a fürdő is, sőt még a Művelődési Ház is. A nyugdíjas 
klub a „Molnár Ház”-ból eredően nem tudott normális tevékenységet  folytatni.  Abban igaza van, hogy belső 
ügyük,  hogy leváltják-e a  vezetőt  vagy nem. Nem tudták leváltani,  ezért  úgy döntöttek,  hogy másik klubot 
alakítani. Ezt helyesli, ezért is vett részt ebben a munkában. Most már a Művelődési Központ is úgy működik, 
ahogy  kell.  Vannak  rendezvények.  És  nem  egy  érettségivel  sem  rendelkező  valaki  van  igazgatóhelyettesi 
beosztásban. Látta a Művelődési Ház 2006-os költségvetését?

Molnár  János képviselő:  Nem erről  beszélnek.  Egész  másról  beszélnek.  Ő nem Molnárné  Ibolyáról  beszélt, 
hanem faluról és nyugdíjas klubról beszélt. 

Székely  László képviselő:  Most  úgy  vádolnak  itt  valakit,  aki  nincs  itt,  nem tudja  megvédeni  magát.  Itt  a 
nyugdíjas klubról volt szó. Ha Molnárné Ibolyáról beszélnek, akkor hívják ide.

Cséti Attila polgármester ez nem testületi téma.
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Perge József képviselő: Szeretné, ha a pénzügyi helyzetről egy rövid tájékoztatást kapnának. A második kérdése 
az  útpályázatra  vonatkozik.  A harmadik  pedig,  hogy a  jegyzőtől,  hogy ha  zárt  ülésen  elhangzanak  dolgok, 
vélemények, javaslatok, arról a képviselő-testület nem dönt, azt utána nyilvánosságra lehet-e hozni?

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Zárt ülésről semmiképpen sem.

Perge József képviselő: Akkor milyen felelősségre vonást lehet hozni, hogy egy ügyet  nyilvánosságra hoztak 
írásban.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Nem tudja milyen ügyről van szó. Kezdeményezze a jegyző ellen a fegyelmi 
eljárást.

Cséti Attila polgármester: Az útpályázattal kapcsolatban elmondja, hogy Papp Sándor volt megbízva a pályázat 
elkészítésével. 
A zárt  ülésen tárgyalandó  anyagokkal  kapcsolatosan  elmondja,  hogy tegnap  őt  is  megkeresték,  hogy a mai 
testületi ülésen zárt ülésre tervezett napirendi ponttal kapcsolatosan hogy lesz, meg mint lesz. Kéri, hogy erről is 
tárgyaljanak majd zárt ülésen.
Van-e még valakinek kérdése?

Szabics József képviselő: Perge Józsefnek gratulál az új kinevezéséhez. Továbbra se felejtse el Berekfürdőt a 
lehetséges pályázatoknál. A maga módján továbbra is segítse Berekfürdőt.

Cséti Attila polgármester: Van-e még valakinek kérdése, észrevétele?
Nem érkezett, ezért áttér a 2. napirendi pont tárgyalására.

2. Napirendi pont: Beszámoló a két ülés között történt főbb eseményekről.  

Cséti Attila polgármester: Röviden ismerteti az elmúlt hónap fontosabb történéseit. 
Április  2-án  Oros  Istvánnal  Szolnokon  járt  az  Egészségbiztosítási  Pénztárnál.  A  gyógyászati  kezeléseket 
intézték. Reméli, hogy hamarosan teljes mértékben a Berek-Víz Kft-hez kerül át az elszámolás.
Április  3-án  LEADER+ egyeztetés  volt  Kunhegyesen.  Döntött  a  képviselő-testület  arról,  hogy a  Tisza-tavi 
LEADER Egyesületbe lép be. Egy új alapszabályt kellett elkészíteni. Az előkészítő bizottságban tagként részt 
vesz. Elég sokan vannak benne, ezért  nehezen alakulnak a dolgok. Van egy másik bizottság is, a vezetőség 
összeállítását végzik.
Április 5-én az iskolabál volt. Itt volt Heinlain Katalin. Május 4-én Lengyelországban lesznek magyar napok, 
május  20-án,  kiállítás  lesz,  majd június  11-én szintén lesz  egy kiállítás  megnyitó,  ahová  Petkes  Józsefet  is 
meghívták. 
Április  12-én  Kanta  Gyula  100.  születésnapját  ünnepelték,  amely  kibővített  családi  rendezvényként  került 
megrendezésre.
Április  16-án  volt  a  IV.  Ifjúsági  Tűzoltóverseny  egyeztetése,  amely  június  20-22-én  kerül  megrendezésre 
Karcagon,  de  Berekfürdőn  számos  csapat  elszállásolásra  kerül,  illetve  kérte  a  szervezőket,  hogy a  verseny 
helyszínén berekfürdői reklámtáblák kerülhessenek kihelyezésre.
Április 19-20-án csereüdültetési megállapodások aláírására került sor: Igal, Zalakomár, Krasznahorkaváralja és 
Bárdudvarnok településekkel. Bárdudvarnokon az előző hétvégén választások voltak, és az eddigi polgármestert 
újraválasztották.
Április  21-én a bolgár  delegáció  volt  Berekfürdőn.  Fürdőztek,  illetve a  délután folyamán előadást  tartottak. 
Velük is valamilyen együttműködésre sor kerülhet.
Április 22-én volt egy fürdőbejárás. Minden képviselő megkapta az általa tett észrevételeket, és reméli, hogy a 
fürdő ezeket hamarosan tudja orvosolni. 
Április 23-án volt az Országos Nyugdíjas Találkozóról az egyeztetés. A megyei és az országos elnök is itt volt.
Az országos elnök elmondta, hogy a megyében lévő klubok vezetői ultimátumot adtak neki, hogy vagy leváltják 
a régi elnököt, vagy az összes nyugdíjas klub kilép nemcsak a megyei, hanem az országos szervezetből is.
Április 27-én újból társadalmi munka volt a fürdőben.
Van-e valakinek kérdése, észrevétele?
Nem érkezett. A 3. napirendi pont ismertetésére átadja a szót Potornainé Szűcs Katalin jegyzőasszonynak.
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3. Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról.  

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Most nem olyan sok lejárt határidejű határozat van.
Az egyik első lakáshoz jutók támogatása Disznós Edit és Kerepesi Csaba részére kifizetésre került. Aláírták az 
adásvételi szerződést. Berekfürdő ismét egy fiatal párral gyarapodott.
Nagy Árpád Kft. kérelme volt az előző testületi ülésen. A piac helyisége felajánlásra került részükre, de erre még 
nem érkezett válasz.
Bihari Barna közterület-foglalása. Megtörtént a szerződéskötés.
Farkas Zoltán és neje részére a lakásbérleti szerződés meghosszabbításra került.
Berek Beruházó Kht. ügyvezetőjének költségtérítése realizálódásra került.
A bizottságok megszüntetése napirendi pont lesz az SZMSZ módosítás keretében.
Létszámcsökkentéses pályázat beadásra került, a hiánypótlás is megtörtént.
A piac pályázati eljárása nem indult meg.

Cséti  Attila polgármester:  Kapott  egy olyan  információt,  hogy lenne egy cég,  aki  mozgássérülteknek tervez 
Berekfürdőn telephelyet kialakítani. Megvárják, hogy mi lesz annak a vége. Ha nem sikerül velük megegyezni 
utána lesz meghirdetve a piac.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Ennyit kívánt lemondani.

Cséti Attila polgármester: Van-e valakinek kérdése, észrevétele?
Hozzászólás, észrevétel nem érkezett, ezért áttér a következő napirendi pontra. 

4. Napirendi  pont:  Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testületének   
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 26/2006.(XII.12.) sz. rendeletének módosításáról.

Cséti Attila polgármester: Az előterjesztés kiküldésre került. 

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: A bizottságok megszüntetését tartalmazza, és az új pénzügyi bizottság tagjait, 
illetve az építésügy került ki.

Cséti Attila polgármester szavazásra bocsátja a rendeletmódosítás elfogadását.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

9/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. rendelet
A Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
26/2006.(XII.12.) sz. Önkorm. rendeletének módosításáról. 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

5. Napirendi pont: Előterjesztés Berekfürdő Községi Önkormányzat 2007. évi költségvetéséről szóló   
2/2007.(II.13.) sz. Önkorm. rendeletének módosításáról.

 
Cséti  Attila polgármester:  Az előterjesztés  kiküldésre került.  Átadja a szót  a  pénzügyi  helyzet  ismertetésére 
Kocsis Veronika pénzügyi ügyintézőnek.

Kocsis Veronika pénzügyi  ügyintéző:  A bankszámlán jelenleg -17 millió Ft  van,  amihez hozzájön még -23 
millió Ft rullírozó hitel. A -17 millió Ft abból ered, hogy a mai napon megérkezett  a pénzmaradványból 20 
millió Ft, amit az idegenforgalmi adóból várt az önkormányzat. Év végéig más ilyen nagy összegű pénzt nem 
várnak az államtól. Májusban nem tud nagyobb összegű számla kifizetéséről.

Cséti Attila polgármester:  Kb. 1 hónapja kért egy pénzügyi kimutatást. Kéri, hogy mihamarabb készüljön el, 
hogy mindenki tudja, hogy a tervezetthez képest hogy állnak. 
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Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző: Jó. A költségvetési rendelet 13. mellékletében megtalálható a felhasználási 
ütemterv. Persze azóta az változott. Igyekszik elkészíteni.

Cséti Attila polgármester: Van-e valakinek kérdése, észrevétele?

Perge József képviselő: Az előterjesztés 2. oldalán 2006. év szerepel. Ez valószínűleg elírás. A másik észrevétele 
az önkormányzatok támogatására vonatkozik, az egyik helyen 1.001.000 Ft szerepel, a másik oldalon meg 2 
millió Ft. Ez is valószínűleg elírás.

Molnár  János képviselő:  A  rendeletek  szöveges  része  nagyon  sokat  segített.  A 3.  oldalon  a  támogatásokat 
kérdezi. 

Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző: Egyrészt a Berek Beruházó Kht. támogatását takarja, aminek a teljesítése 
23.400.000 Ft lett.

Cséti Attila polgármester: További kérdés, észrevétel van-e?
Nem érkezett, ezért szavazásra bocsátja a rendeletmódosítás elfogadását.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  a  rendeletmódosítást  8  igen,  ellen  és  tartózkodó  szavazat  nélkül, 
egyhangúlag elfogadta, a következő rendeletet alkotta:

10/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. rendelet
a Berekfürdő Községi Önkormányzat 2007. évi költségvétésének megállapításáról szóló 2/2007.(II.13.) sz. 
Önkorm. rendelet módosításáról.
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

6. Napirendi  pont:  Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  2007.  évi  költségvetésének   
teljesítéséről, és a 2007. évi pénzmaradvány jóváhagyásáról.

Cséti Attila polgármester: Az írásos előterjesztés kiküldésre került. 

Vári  Imre  könyvvizsgáló:  A  belső  ellenőrzés  javult.  Májusban  egy  külön  napirendi  pontban  lehetne  egy 
beszámolót tartani a belső ellenőrzésről. A kintlévőségek megugrottak.
A kifizetések a Berek-Víz Kft. megalakítása során megugrottak, illetve van hitele is az önkormányzatnak. A 
beruházások  terhei  ezután  kerülnek  visszafizetésre.  Felhívja  a  figyelmet  a  hitelvállalásokra,  nehogy nagyon 
elrugaszkodjon. A Település Ellátó Szolgálat megszűnésével a Berek Beruházó Kht. feladatai megszaporodtak. 
Ez látszik is a támogatásokból. Minél jobban dokumentálni kell mindent, hiszen a beruházások jó részét a Kht. 
fogja végezni. Átvizsgálta tételesen a Berek-Víz Kft. költségvetését is.

Cséti Attila polgármester: Van-e valakinek kérdése, észrevétele?
Nem érkezett, ezért szavazásra bocsátja rendelettervezet elfogadását.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  a  határozati  javaslatot  8  igen,  ellen  és  tartózkodó  szavazat  nélkül, 
egyhangúlag elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

11/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. rendelet
a 2007. évi költségvetésről és a 2007. évi pénzmaradvány jóváhagyásáról.
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)
 
Molnár János képviselő: Lenne egy ügyrendi javaslata. A 14. és a 15. napirendi pontot javasolja előre venni, 
mivel az érintettek jelen vannak az ülésen. 

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: A rendeleteket kell először megtárgyalni.

7. Napirendi  pont:  Előterjesztés  a  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testületének   
önkormányzati hatósági hatáskörök átruházásáról szóló többször módosított 21/2005.(XI.07.) sz. 
Önkorm. rendeletének módosításáról.

Készült: 2008. április 29-én Oldalszám: 9/22



Cséti  Attila polgármester:  Az  előterjesztés  kiküldésre  került.  Átadja  a  szót  Kovács  Lajosné  szociális 
ügyintézőnek a rendeletmódosítás ismertetésére.

Kovács Lajosné szociális ügyintéző: A rendeletmódosításra a bizottságok megszűnése miatt kerül sor, illetve a 
szociális étkeztetést és házi gondozást átvette a kistérség, így célszerűnek látták a szociális hatásköröket átadni a 
polgármesternek. 

Cséti Attila polgármester: Van-e még valakinek kérdése, észrevétele?
Nem érkezett, ezért szavazásra bocsátja a rendeletmódosítás elfogadását.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  a  rendeletmódosítást  8  igen,  ellen  és  tartózkodó  szavazat  nélkül, 
egyhangúlag elfogadta, a következő rendeletet alkotta:

12/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. rendelet
az  önkormányzati  hatósági  hatáskörök  átruházásáról  szóló  21/2005.(XI.07.)  sz.  Önkorm.  rendelet 
módosításáról. 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

8. Napirendi  pont:  Előterjesztés  a  pénzben  és  természetben  nyújtott  gyermekvédelmi  és  felnőtt   
korúakra  vonatkozó  szociális  ellátásokról  szóló  többször  módosított  15/2004.(VI.14.)  sz. 
Önkormányzati rendeletének módosításáról.

Cséti  Attila polgármester:  Az  előterjesztés  kiküldésre  került.  Átadja  a  szót  Kovács  Lajosné  szociális 
ügyintézőnek a rendeletmódosítás ismertetésére.

Kovács Lajosné szociális ügyintéző: Ez a rendeletmódosítás szintén a bizottságok megszűnéséhez, valamint a 
szociális  hatáskörnek  a  polgármester  hatáskörébe  utalásához  kapcsolódik.  Azokat  a  segélyeket  be  kellett 
szabályozni, amelyben a bizottság méltányosságot gyakorolt. A nyugdíjminimumhoz kapcsolódik az egy főre 
jutó jövedelem határa, illetve a támogatás mértéke. A Szociális és Humánpolitikai Bizottság a tegnapi ülésén a 
tervezetet megtárgyalta, rendben találta.

Körmendiné  Baksán  Mária képviselő,  bizottsági  elnök:  Jónak  tűnik  az  előterjesztés.  Az  év  folyamán,  a 
gyakorlatba  majd  kiderülnek  a  hibák,  és  akkor  lehet  módosítani  a  rendeletet.  A  normatív  lakásfenntartási 
támogatáshoz igazodik a méltányossági lakásfenntartási támogatás.

Cséti Attila polgármester: Javasolja a rendelettervezet elfogadását.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja, hogy a bizottság a javaslatot 8 igen, ellen és tartózkodó szavazat nélkül, egyhangúlag elfogadta, 
erről a következő rendeletet alkotta:

13/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
a pénzben és természetben nyújtott gyermekvédelmi és felnőtt korúakra vonatkozó szociális ellátásokról 
szóló 15/2004.(VI.14.) sz. Önkorm. rendelet módosításáról.
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

9. Napirendi  pont:  Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testületnek  a   
személyes  gondoskodás  körébe  tartozó  szociális  ellátások  intézményi  térítési  díjának 
meghatározásáról  szóló  többször  módosított  12/2004.(VI.14.)  sz.  Önkorm.  rendeletének 
módosítására.

Cséti  Attila polgármester:  Az  előterjesztés  kiküldésre  került.  Átadja  a  szót  Kovács  Lajosné  szociális 
ügyintézőnek a rendeletmódosítás ismertetésére.
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Kovács  Lajosné szociális  ügyintéző:  A rendeletmódosításra  a  szociális  rendelethez  kapcsolódik,  a  szociális 
gondoskodás,  illetve  a  szociális  étkezéssel  és  házi  gondozással  kapcsolatosan.  A  szociális  gondoskodást  a 
kistérség látja el, nem állapíthat meg kedvezményt, csak az önkormányzat. 

Cséti Attila polgármester szavazásra bocsátja az előterjesztés elfogadását.
Megállapítja,  hogy  a  bizottság  az  előterjesztést  8  igen,  ellen  és  tartózkodó  szavazat  nélkül,  egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

14/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. rendelet
a személyes gondoskodás körébe tartozó szociális ellátások intézményi térítési díjának meghatározásáról 
szóló 14/2005.(VII.18.) sz. Önkorm. rendelet módosításáról.
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

10. Napirendi  pont:  Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testületének  a   
zajrendeletéről  szóló  többször  módosított  18/2001.(VII.09.)  sz.  Önkorm.  rendeletének 
módosítására.

Cséti Attila polgármester: Az előterjesztés kiküldésre került.

Körmendiné Baksán Mária, képviselő: Egyetért vele. Ha jól érti, akkor a bírságból befolyt bevételt a Polgárőrség 
támogatására fordítják majd.

Cséti Attila polgármester: Igen.

Perge  József képviselő:  A  javaslattal  egyetért,  de  az  eredeti  rendeletbe  nincs  beledolgozva.  Akkor  látják 
igazából, hogy hogy lehet ellenőrizni. Mi a zaj? Azt be kell határolni. Vagy az eszközöket kellene felsorolni, 
amelyeket tudnak, hogy a működtetése zajjal jár. Ez az ellenőrzés miatt nagyon fontos, kézzelfogható legyen.

Cséti  Attila polgármester  javasolja,  hogy  a  Polgármesteri  Hivatal  dolgozza  ki  részletesen  a  javaslatot  a 
következő testületi ülésre.
Kér egy megerősítő szavazatot.

Molnár  János képviselő:  Alapjában egyetért  a javaslattal.  Hogyan építik bele,  hogy zajjal  záró építészeti  és 
kertészeti tevékenység? Ő is azt mondja, hogy vasárnap ne legyen építészeti munka. De figyelembe kell venni, 
hogy a mai gazdasági helyzetben elég sok családi-baráti összefogás van az építkezés terén, amit csak hétvégén 
tudnak megtenni. Ezt a részét átgondolná. Az éjszakai házibulikkal sokkal több probléma van.

Potornainé  Szűcs  Katalin jegyző:  Minden  zenét  szolgáltatónak  kérelmet  kell  benyújtania.  A  kérelemnek 
tartalmaznia  kell,  hogy  mikor,  meddig  akar  zenét  szolgáltatni.  Minden  zeneszolgáltató  meg  fogja  kapni  a 
rendeletet.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Alapjában jónak tartja a rendeletet.

Cséti Attila polgármester javasolja az előterjesztés elfogadását.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta.
Javasolja megbízni a Polgármesteri Hivatalt a szabályozás részletes kidolgozásával.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

127/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
a zajrendelet módosításáról.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért azzal a javaslattal, hogy május 1. 
és szeptember 30. közötti időszakban vasárnapi napon tiltsanak meg mindenféle építési, illetve 
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zajjal  járó  kertészeti  tevékenységet,  a  Berekfürdőn  lévő,  illetve  idelátogató,  csendet  szerető 
emberek érdekében. A rendeletben foglaltak ellenőrzését a Polgárőrség végzi.

A képviselő-testület megbízza a Polgármesteri  Hivatalt a javaslat részletes kidolgozásával, és a 
zajrendeletről  szóló többször módosított  18/2001.(VII.09.) sz. Önkorm. rendelet módosításának 
előkészítésével.

Felelős: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
Határidő: soron következő testületi ülés

Erről értesülnek:
1) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
2) Cséti Attila polgármester
3) Képviselő-testület tagjai
4) Polgármesteri Hivatal

11. Napirendi pont: Előterjesztés Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testületének épített   
és természeti értékeinek védelméről és fenntartásáról szóló rendelet megalkotására.

Cséti  Attila polgármester:  Az  előterjesztés  kiküldésre  került.  Átadja  a  szót  Potornainé  Szűcs  Katalin 
jegyzőasszonynak.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: A rendelet megalkotásának kezdeményezője Kustár Péter közterület-felügyelő. 
A tervezetet a Hortobágyi Nemzeti Parkkal leegyeztették. Várja a kérdéseket.

Kustár  Péter közterület-felügyelő,  mezőőr:  Kétszer  volt  ideiglenes  védelem alá  helyezve  a  terület.  Lehet  a 
területen mozogni, de amikor a madarak itt vannak, akkor azokat védeni kell. A volt szeméttelepen a Hortobágyi 
Nemzeti Park gondoskodik arról, hogy meredek legyen a part. Táblát fognak kihelyezni. Tavalyelőtt még csak 
egy  pár  darab  gyurgyalag  fészkelt  oda,  tavaly  már  6-8  pár.  Idén,  hogy rendbe  lett  hozva  a  terület,  többre 
számítanak. A parti fecske is ott fészkel. Az erdőművelést úgy csinálták, hogy maradjon meg annyi fa, hogy a 
madaraknak legyen helyük.

Molnár János képviselő az épületek védetté nyilvánításáról is szó volt korábban, a két templom, az üveggyár és a 
gyógymedence. Ezek fel lesznek sorolva, meg kell határozni.

Kustár  Péter közterület-felügyelő,  mezőőr:  A  képviselő-testület  feladata,  hogy  meghatározza,  hogy  mely 
épületeket kíván védelem alá helyezni. A védelembe vett épületek általános karbantartásán túl a rendben tartása 
az önkormányzat feladata.

Molnár János képviselő: Az épületek karbantartásától nem fél. A kunhalmokat is védelem alá kellene venni.

Kustár Péter közterület-felügyelő, mezőőr: A kunhalmok esetén meg kell határozni, hogy a kunhalmok közepétől 
mért  mekkora  átmérőjű  körben  nem lehet  mezőgazdasági  munkálatokat  végezni.  Gyepesíteni  kell,  illetve  a 
művelés alól kiesett területért a gazdákat kártalanítani kell. 

Körmendiné  Baksán  Mária képviselő:  Az  egyik  legszebb  kunhalmom a  Pincés-halom.  Azon  az  ősgyep  is 
megtalálható. Az Orgonda-szentmiklósi-halom van széthordva.

Cséti Attila polgármester: Úgy gondolja, hogy építészetileg Berekfürdőn nincs olyan épület, amely területileg 
olyan országos jelentőségű lenne, amit védelem alá kellene helyezni. Egyedül a gyógymedence lehetne, de azt 
meg a Berek-Víz Kft. gondozza. Annak bármilyen beavatkozásáról a testület dönt.

Dr. Kenyeres Imre képviselő: Nem igazán idetartozik, de a Park étterem előtt volt két gyönyörű platánfa, amit 
lecsonkoltak.  Nem  lehet  vele  kezdeni  valamit,  hogy  vegyék  ki  onnan  a  két  törzset?  Kapott  rá  fakivágási 
engedélyt?
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Kustár  Péter közterület-felügyelő,  mezőőr:  Az a  két  fa  magánterületen  van,  így nincs  az  önkormányzatnak 
beleszólása.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: A Móricz Zsigmond utcán a gesztenyefákat meg a platánfákat nem lehet 
helyi védelem alá venni, hogy ne vágják ki?

Cséti  Attila polgármester:  A  védelem  alá  veendő  épületek  vagy  magántulajdonban  vannak,  vagy  jogi 
személyiség birtokában van, amire az önkormányzatnak nincs tulajdoni ráhatása. A fák például önkormányzati 
tulajdonban vannak. A jegyző által meg van a védettsége.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Valamelyik évben mégis kivágták a rengeteg fát. A Fürdő utcai fákkal is 
állandóan probléma van.

Perge József képviselő egyetért a rendelettel. Azt kéri, hogy a kunhalmokat mérje fel, hogy kb. mekkora lenne az 
az összeg, amibe belekerülne a védelembe vétel.
Kéri,  hogy az  országgyűlési  képviselőket  keressék  meg,  hogy a  kunhalmokra hozott  szabályok  végrehajtási 
rendeletét kezdeményezzék.

Molnár  János képviselő:  Az  igaz,  hogy  a  képviselő-testület  adhat  engedélyt  a  gyógymedence  bárminemű 
alakítására, de nehezebben adnának engedélyt, ha eleve védelem alá van véve. Ezt a medencét és az üveggyár 
területén lévő 1. hutát védelem alá helyezné.

Cséti Attila polgármester javasolja, hogy a kunhalmok mellé vegyék felmérés alá az 1. hutát is. A medence pedig 
döntés kérdése.
Javasolja a  rendelet  elfogadását  azzal,  hogy a kunhalmok és az 1.  huta felmérésének  költségét  a képviselő-
testület vizsgálja meg. Határidő: 60 napon belül.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

15/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. rendelet
Berekfürdő épített és természeti értékeinek védelméről és fenntartásáról.
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

128/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
Kunhalmok és az 1. huta védelembe vételének előkészítése.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza a Polgármesteri Hivatalt, hogy 
mérje fel az Orgonda-Szentmiklósi halom, a Pincés-halom, valamint az Üveggyár területén lévő 1. 
huta védelembe vétele során felmerülő költségeket.

Felelős: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
Határidő: 60 napon belül

Erről értesülnek:
1) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
2) Cséti Attila polgármester
3) Képviselő-testület tagjai
4) Polgármesteri Hivatal

12. Napirendi pont: Előterjesztés a közbeszerzési terv elfogadására.  

Potornainé  Szűcs Katalin jegyző:  Minden  évben  meg kell  határozni,  hogy milyen  közbeszerzéseket  fognak 
végrehajtani. Jelenleg a közétkeztetést kell közbeszereztetni. A pályázati kiírást a következő testületi ülésre elő 
kell készítenie, mivel lejár a Park étterem szerződése. Egyszerű eljárás lesz.

Cséti Attila polgármester javasolja az előterjesztés elfogadását.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
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Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

129/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
A 2008. évi közbeszerzési terv elfogadásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  közbeszerzésekről  szóló  2003.  évi 
CXXIX.  törvény 5.§-a alapján az alábbi közbeszerzési tervet határozza meg:

1. A közbeszerzés tárgya: közétkeztetés
2. Becsült érték: 9 millió Ft
3. Választott közbeszerzési eljárás: egyszerű közbeszerzési eljárás
4. Várható időpontja: 2008. június
5. Lebonyolító szervezet: Polgármesteri Hivatal 

Felelős: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
Határidő: 2008. június

Erről értesülnek:
1) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
2) Cséti Attila polgármester
3) Képviselő-testület tagjai
4) Polgármesteri Hivatal

Cséti  Attila polgármester  Molnár  János  képviselő  felvetése  alapján,  tekintettel  arra,  hogy  az  előadók  jelen 
vannak az ülésen, a 15. és a 16. napirendi pontot javasolja előrevenni.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta.

15.  Napirendi  pont:  Az  Észak-alföldi  Regionális  Munkaügyi  Központ  tájékoztatója  Berekfürdő 
munka-erőpiaci helyzetéről.

Cséti Attila polgármester: Az anyag kiküldésre került. Várja a képviselők észrevételeit.

Molnár János képviselő: Köszönetét szeretné kifejezni a Munkaügyi Központtal való jó kapcsolatért.

Cséti Attila polgármester: Tavaly volt a parkgondozói tanfolyam 16 berekfürdői résztvevővel, akik közül 2 fő 
jelenleg a  Berek  Beruházó  Kht-nál  dolgozik.  Ebben az  évben kérte  volna az önkormányzat  masszőrképzést 
indítani.

Kovács  Zsolt  a  Munkaügyi  Központ  képviselője:  A  külön  Kormányrendeletben  meghatározott  hátrányos 
helyzetű kistérségekben kell a támogatásokat felhasználni. Akik ebbe nem tartoznak bele, azok számára ezek a 
plusz források nem elérhetőek. Emiatt a képzési paletta viszonylag szűk. A napokban újra elküldtek egy képzési 
tervet, amelyben szerepel ez az igény is. Egyelőre várják a választ. Kunhegyesen egyébként lesz ilyen képzés, de 
a tanfolyamon résztvevők többségének az ottani kistérségből kell, hogy kikerüljenek.

Cséti Attila polgármester: Köszöni.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Elhangzott, hogy 16 fő vett részt a parkgondozói tanfolyamon. 2 fő a 
Berek Beruházó Kht-nál dolgozik. A többiek hol dolgoznak? Tudják kamatoztatni?

Cséti Attila polgármester: Van, aki zöldségesnél dolgozik. Aki akar, el tud helyezkedni.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Polgármester úr tavaly nagyon forszírozta, és jó is lenne egy kis kertészet 
létrehozása. Ezek az emberek el tudnak ott helyezkedni. 
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Cséti Attila polgármester: A növényi hulladék hasznosítására van kiírva kistérségi pályázat. Berekfürdő esetében 
a beruházás  kb. 60 millió Ft-ba kerülnek,  melyből  14 millió Ft  az önrész.  Prospektuskészítéssel  indul,  zöld 
hulladék  tárolására  zsákok beszerzése,  összegyűjtése,  feldolgozása,  értékesítése,  és  növényház  üzemeltetése. 
Erre pályázni fog a Berek-Víz Kft. Nem lenne szükség az egész beruházást megvalósítani, így kevesebb lenne a 
saját erő is. A kistérségnek mind az 5 települése pályázni fog.

Cséti Attila polgármester: Megköszöni a Munkaügyi Központnak a segítségét. Kéri, hogy a lehetőségek szerint a 
lehető legtöbb támogatást nyújtsák Berekfürdőnek. Megköszöni a tájékoztatást.
Javasolja a beszámoló elfogadását.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

130/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
a Munkaügyi Központ beszámolójáról.

Berekfürdő Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az Észak-alföldi  Regionális Munkaügyi 
Központ  Karcagi  Kirendeltségének  Berekfürdő  munkaerő-piaci  helyzetéről  és  a  kirendeltség 
2007. évi tevékenységéről szóló beszámolóját elfogadja.

Erről értesülnek:
1) Észak-alföldi Regionális Munkaügyi Központ Karcagi Kirendeltsége Karcag, Madarasi út 27.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai
5) Polgármesteri Hivatal

16. Napirendi pont: Beszámoló a Karcag Városi Önkormányzat Hivatásos Tűzoltósága 2007. évi szakmai 
tevékenységéről.

Cséti Attila polgármester: Az anyag kiküldésre került. Van-e valakinek kérdése, észrevétele?

Molnár János képviselő: Napi átlag 2 vonulásuk van, aminek zöme mezőgazdasági. Ennek oka lehet az is, hogy 
intézményeket többször ellenőriznek. Nagyon pozitív a segítőkész szándékuk.

Sóti  Gábor tűzoltó  őrnagy:  A tűzvédelem megindul  már  a  bölcsődében,  óvodában,  iskolában  egy  általános 
propagandamunkával.  Igyekeznek  mindenre  kiterjedő  felvilágosítást  nyújtani.  Vannak ellenőrzések,  amelyek 
nevelő, figyelemfelhívó jellegűek.
A  karcagi  Tűzoltóság  négy  településen  működik:  Karcag,  Berekfürdő,  Kunmadaras  és  Bucsa,  tűzoltási  és 
műszaki mentési tevékenységgel. A Tűzoltóság illetékességi területe ennél jóval nagyobb. Ezek a települések 
zömmel  mezőgazdasági  jellegű  települések.  Aszályos  nyáron  meggyulladnak  a  füvek,  illetve  szelesebb 
időszakban  a  fák  okoznak  problémát.  Egyre  több a  víz-,  fa  eltávolítás.  A vonulások  száma közel  60%-kal 
növekedett. 

Cséti  Attila polgármester:  A  beszámolóban  szerepel  a  tűzoltóság  létszámának,  technikai  felszereltségének 
csökkenése. Hogyan befolyásolja ez Berekfürdő tűzbiztonságát, figyelemmel arra, hogy itt három nagy szálloda 
is van, és több kisebb, de jelentős számú vendéget befogadó panzió és apartman.

Sóti Gábor tűzoltó őrnagy: A ’90-es évek végén megindult a gépjárműpark felújítása. Nem is volt semmi gond. 
Viszont  2002-ben  a  műszaki  mentő  és  a  magasból  mentés  gépjárműve,  amikor  megérkezett,  egészen  más 
helyzetet állított elő. Eddig 1-1 kezelő kellett, műszaki mentő nem volt addig. Erre 4 embert kellett biztosítani, 
de keretet  nem kaptak rá.  A szolgálatok 16 fősek voltak.  Éveken át  semmi nem történt. 2005-ben jogosnak 
tartották a kérést, így engedélyezték 1 fő felvételét. 2007-ben bejött az európai uniós munkaidő csökkentés is. 54 
órát dolgozik egy tűzoltó hetente.  Ezt 48 órára csökkentették.  Ezért kaptak 13 fő létszámbővítési engedélyt. 
Kiképezték az új dolgozókat, majd év végén kaptak egy levelet, hogy a 13 főből 11 főt el kell küldeni. Ugyanis 
átértékelték  az  ország  tűzvédelmi  helyzetét.  Megvizsgálták  az  egyes  tűzoltóságokat.  A  karcagi  Tűzoltóság 
területéből  kivonták  mentési  szempontból  Kisújszállást,  de  tűzmegelőzési  szempontból  megmaradt.  Nem 
tartották  indokoltnak  ekkora  tűzoltóság  fenntartását.  Azonban  nem  nézték  meg,  hogy  mennyi  idő  egy-egy 
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mezőgazdasági  terület  megvédése,  és  a  vonulások  száma.  Visszaléptették  őket  a  2-es  kategóriába.  Ez  azt 
jelentette, hogy az eddigi 2 gépjárműfecskendőből, - ami 8 embert és 8000 liter vizet jelentett, - most csak egy 
van, 6 emberrel, 4000 liter vízzel. Megkeresték írásban az országos katasztrófavédelem főigazgatóját. Karcag 
város polgármestere személyes beszélgetést kért, de érdemi választ így sem kaptak. Ekkor a polgármester úr az 
önkormányzati  és  területfejlesztési  miniszternek  írt  levelet,  de  szintén  nem  kaptak  érdemi  választ.  A  jogi 
szabályozások  kuszák,  a  miniszteri  rendeletek  egymásnak  ellentmondanak,  amire  nincs  a  főigazgatónak 
felhatalmazása,  azt  továbbszabályozta.  Természetesen  mindent  megtesznek  a  hatékony  tűzmegelőzésért.  A 
jogalkotók jogszabály előkészítő munkáját próbálják befolyásolni.

Perge József képviselő: 2007-re a tűzesetek száma majdnem megháromszorozódott. Mi volt ennek az oka?

Sóti Gábor tűzoltó őrnagy: Csak az emberi felelőtlenséggel tudják magyarázni. Zöme közterületeken, kidobott 
csikkekből adódott. Az épületekben, üzemekben lévő tüzek száma nem nőtt jelentősen.

Cséti Attila polgármester: Kb. fél éve Berekfürdőn volt az ÖTOSZ közgyűlése, ahol felvetette, hogy Berekfürdő 
fel tudná vállalni a tűzoltók rekreációs kezelését. Ebben milyen lépések történtek.

Sóti  Gábor tűzoltó  őrnagy:  Erről  minimális  információi  vannak.  De véleménye  szerint,  ha  ezt  a  szándékát 
Berekfürdő írásban kinyilvánítja, nem lesz akadálya a szerződés aláírásának.

Cséti Attila polgármester javasolja a Tűzoltóság beszámolójának elfogadását.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

131/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
a Tűzoltóság beszámolójáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Karcag  Városi  Önkormányzat 
Hivatásos Tűzoltóságának 2007. évi szakmai tevékenységéről szóló beszámolóját elfogadja.

Erről értesülnek:
1) Lévai Kálmán tűzoltó alezredes Karcag Városi Önkormányzat Hivatásos Tűzoltósága Karcag, 
Madarasi u. 2.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai
5) Polgármesteri Hivatal

Cséti  Attila polgármester:  Elhangzott,  hogy sok eredménye  nincs,  de javasolja a testületnek egy olyan levél 
megírását az Országos Katasztrófavédelmi Igazgatóság vezetőjének, amelyben Berekfürdő kifejtené, hogy nincs 
megelégedve a község tűzbiztonságával a létszámcsökkentés miatt.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

132/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
Berekfürdő tűzbiztonságáról.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza Cséti Attila polgármestert, hogy 
levélben  keresse  meg  az  Országos  Katasztrófavédelmi  Igazgatóság  vezetőjét  azért,  hogy  a 
Képviselő-testület nincs megelégedve Berekfürdő tűzbiztonságával, melynek oka a Karcag Városi 
Önkormányzat Hivatásos Tűzoltóságának létszámcsökkentése.

Felelős: Cséti Attila polgármester
Határidő: június 30.

Erről értesülnek:
1) Cséti Attila polgármester
2) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
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3) Képviselő-testület tagjai 
4) Irattár

Cséti Attila polgármester javasolja, hogy a tűzoltók rekreációs kezelésének szervezésével bízza meg Berek-Víz 
Kft-t.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

133/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
Tűzoltók rekreációs kezeléséről.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  megbízza  a  Berek-Víz  Kft.  a  tűzoltók 
rekreációs kezelésének szervezésével.

Felelős: Oros István ügyvezető igazgató
Határidő: 

Erről értesülnek:
1) Oros István ügyvezető igazgató Berek-Víz Kft. Berekfürdő, Berek tér 11.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai 

Sóti Gábor tűzoltó őrnagy: Felajánlja segítségüket ezzel kapcsolatosan.

Cséti Attila polgármester napirenden kívül bemutatja a Tourinform Iroda vezetőjét, Puskás Mariannt.

Egri Antal alpolgármester távozott az ülésről.

13. Napirendi pont: Tájékoztató Berekfürdő belterület 53 hrsz-ú ingatlan helyzetéről.

Cséti  Attila polgármester:  Az  anyag  kiküldésre  került.  Az ingatlannal  kapcsolatosan  megkeresték  a  karcagi 
jegyzőt. A további fejleményekről tájékoztatni fogja a képviselőket.

14.  Napirendi  pont:  Beszámoló  a  pénzügyi  bizottság  munkájáról,  illetve  a  Berekfürdői  Víziközmű 
Társulás helyzetéről.

Dr. Kenyeres Imre képviselő a Pénzügyi Bizottság beszámolójával kezdi. Korábbi utóvizsgálatokból kimaradt a 
Polgármesteri Hivatal, amelynek határideje április 30-val járt le. Ezt a vizsgálatot lefolytatta. Elmaradt a hivatal 
költséggazdálkodása.  Mivel  a  múlt  évi  költségvetés  végrehajtásáról  most  tárgyaltak,  így  azt  nem  tartotta 
szükségesnek.  Viszont  van  egy  feladata,  hogy  vizsgálja  meg  az  intézmények  költséggazdálkodását  annak 
érdekében,  hogy  az  utak  javítására,  építésére  forrást  biztosítsanak.  Ezt  május  31-ére  tudja  megcsinálni. 
Folyamatban vannak a szerződések rendbetétele, ez is május 31-ére fog elkészülni.
A  Pénzügyi  Bizottság  határozatait  összegyűjtötte.  Kéri,  hogy  a  testületi  tagok,  a  jegyző  asszony  és  a 
polgármester azokat a dolgokat, amelyek elmaradtak, pontosításra szorulnak, a következő testületi ülésre tűzze 
napirendre. A bizottság elég sok mindent megvizsgált, és jóleső érzéssel mondja el, hogy az elmúlt évben az 
átszervezések zökkenőmentesen zajlottak le.  A zárszámadást  megvizsgálva látható, hogy megnyugtató volt a 
gazdálkodás, de a 2008. év lesz a teljes év.
A Víziközmű Társulás tevékenységéről készített egy jelentést. Kardinális kérdés volt, hogy 2007. október 19-én, 
amikor megszüntette a Víziközmű Társulás számláját, attól kezdve lehetett záró mérleget készíteni. A törvények 
betartásával a Cégbíróság a társulást 2008. február 5-én törölte a cégjegyzékből. 
A Víziközmű Társulás  teljes  körű  könyvelése  az  önkormányzatnál  van,  áttekinthető.  Javasolja  a  képviselő-
testületnek, hogy a teljes szennyvíz beruházással együtt a Víziközmű Társulást belső ellenőrrel vizsgáltassa meg.
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Cséti Attila polgármester: Köszöni a beszámolót. Van-e valakinek kérdése, észrevétele?

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy Bugyik Sándor és Kustár Péter ellenőrizni fogja a szennyvíz 
bekötéseket. Átvették a Víziközmű Társulás könyvelési  anyagát.  Nehéz lesz az ellenőrzés elé állni, hiszen a 
könyvelést nem a hivatal végezte.

Molnár János képviselő: Örül neki, hogy elkészült a szennyvíz beruházás,  ami nem ment zökkenőmentesen. 
Megkeresték a Fodor József utcából az út aszfaltozásával kapcsolatosan. Az út még mindig süllyed, műszakilag 
nincs teljesen rendben. Olyan dolgokat hallott, hogy vannak, akik nem fizetik a költségeket.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Az új bekötéseknél 200.000 Ft-ot kell fizetni. Az LTP tagok havonta  2.960 Ft-
ot  fizetnek,  amit  nem  mindenki  fizet.  Sajnos  olyan  a  megállapodás  az  OTP-vel,  hogy  egy  összegben  is 
befizethetik, így addig nem tudják végrehajtani, amíg az 50 hónap le nem telik. Jogi lehetőség egyelőre nem áll 
rendelkezésre. Csak felszólításokat tudnak küldeni.

Perge József képviselő: Van egy másik kör is, akik nem LTP-s tagok. Azokkal szemben mi a helyzet?

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Azokat mérik fel most. Azok, akik rákötöttek a szennyvízre, nem LTP-s tagok 
és nem is fizetnek, azokon azonnal behajtatja a tartozást. Akik nem kötöttek rá a hálózatra, azok talajterhelési 
díjat fizetnek. 

Dr. Kenyeres Imre képviselő: A könyvelő iroda és az OTP folyamatosan kapcsolatban állt, így kiszűrhető volt, 
hogy kik fizetnek rendszeresen, kik vannak elmaradva.

Szabics József képviselő: Nagyságrendileg mekkora az adóság jelenleg?

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Nem tudja. 1-2 millió Ft.

Cséti Attila polgármester:  Kéri,  hogy ha bármilyen döntést  igénylő anyag a testület elé kerül,  az legalább 2 
nappal korábban történjen meg.
Javasolja elfogadni a Pénzügyi Bizottság tevékenységéről szóló határozat kivonatot.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  a  javaslatot  6  igen,  1  nem  szavazattal,  tartózkodó  szavazat  nélkül 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

134/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
a Pénzügyi Bizottság munkájáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Pénzügyi,  Ügyrendi  és 
Vagyonnyilatkozatokat Kezelő Bizottság munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 

Erről értesülnek:
1) Dr. Kenyeres Imre bizottsági elnök
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai 

Cséti  Attila polgármester:  A hivatal  munkájáról  szóló  beszámolót  is  javasolja  elfogadni.  Elég  sok  mindent 
elvégzett a hivatal annak érdekében, hogy lehetőség szerint gördülékenyen follyanak a dolgok.

Molnár János képviselő: A hivatalban változatlanul jól dolgoznak a köztisztviselők. Létszám csökkenéssel és a 
hely problémával küszködnek. Ez javult-e? Az ügyfelek esetén a négyszemközti beszélgetés meg van-e oldva?

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Az előző testületi ülésre leírta, és a mai vezetőségi ülésen is elmondta, hogy az 
irattárat meg kell oldani. Nagyon szeretné a gazdasági csoportot egy fővel erősíteni. Van is egy jelentkező. A 
pénztárt is úgy látják el, hogy kéthavonta váltják egymást. Szeretne természetesen javítani a körülményeken. 

Molnár János képviselő: Határozati javaslata, hogy a Pénzügyi Bizottság vizsgálja meg a költségvetést, hogy 
honnan lehetne pénzt átcsoportosítani az utak javítására, és a hivatal munkahelyi körülményeinek javítására és 
létszámproblémájára.
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Cséti Attila polgármester: Egyetért a javaslattal. Ha a Berek Beruházó Kht. végzett a mostani tevékenységével, 
akkor meg kell bízni legalább egy tisztasági meszeléssel, ajtók-ablakok festésével.

Körmendiné  Baksán  Mária képviselő:  A  körülmények  javításával  egyetért.  Megkérdezi,  hogy  amikor  a 
Település  Ellátó Szolgálat  gazdasági  ügyét  is  végezte a  hivatal,  ugyanennyi  létszámmal,  akkor biztos,  hogy 
nehezen bírták, de azóta a feladat csökkent, ezért irreálisnak gondolja a létszámbővítést.
Az irattár régi gond, azt sokkal fontosabb dolognak tartja, mint a létszámbővítést. 
Nem tudja, hogy mennyi a készpénzes befizetés, amikor mindent csekken fizetnek.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Az irattár lényeges kérdés, mert jönnek a levéltárosok. A létszámnál csökkent a 
feladat  egyrészt,  de központilag mindig rónak rájuk feladatokat.  Nincs  idő rá,  hogy rendbe tudják hozni az 
elmaradt dolgokat. A helyettesítéssel és a szabadságolásnál problémák vannak. 

Cséti Attila polgármester javasolja az emlékeztetőben foglaltak elfogadását azzal, hogy a képviselő-testület bízza 
meg a Pénzügyi Bizottságot a Molnár János képviselő által javasolt feladatok elvégzésére.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

135/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
a Polgármesteri Hivatal ellenőrzéséről.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Pénzügyi Bizottság által a Polgármesteri 
Hivatal átvizsgálásáról szóló beszámolóját elfogadja

A  Képviselő-testület  megbízza  a  Pénzügyi,  Ügyrendi  és  Vagyonnyilatkozatokat  Kezelő 
Bizottságot,  hogy vizsgálja meg az önkormányzat 2008. évi költségvetést,  hogy honnan lehetne 
pénzt  átcsoportosítani  a  Polgármesteri  Hivatal  munkahelyi  körülményeinek  javítására  és 
létszámproblémájának megoldására.

Felelős: Dr. Kenyeres Imre bizottsági elnök
Határidő: 2008. június 30.

Erről értesülnek:
1) Dr. Kenyeres Imre bizottsági elnök
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai 

Cséti  Attila polgármester:  A Víziközmű Társulat  élete és munkássága jelentős időt  ölelt  fel,  ezért  mindenki 
megnyugtatására  fontos,  hogy  legyen  egy  független  ellenőrzés  erről  a  munkáról.  Javasolja  a  vizsgálat 
elkészíttetését belső ellenőrrel.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

136/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
a Víziközmű Társulat munkájának ellenőrzéséről.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  megbízza  a  belső  ellenőrt  a 
szennyvízhálózat kiépítésére létrejött Berekfürdői Víziközmű Társulat munkáját.

Felelős: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
Határidő: 2008. július 31.

Erről értesülnek:
1) belső ellenőr
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
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4) Képviselő-testület tagjai 

Megérkezett az ülésre Egri Antal alpolgármester.

17. Napirendi pont: Tájékoztató a térségi vasútvonalak működéséről.

Cséti Attila polgármester az anyag kiküldésre került. Kb. egy fél éve volt arról szó, hogy a Karcag-Tiszafüred 
közötti vasútvonal paramétereit egy független szakértő beméri. Jelentősen megnövelték a paramétereket. Ez azt 
jelenti, hogy akkor rentábilis a vasútvonal, ha 15 percenként haladna rajta végig egy 40-45 tonnás kamion. Ezt a 
vasút nem tudja produkálni, ezért ezt a forgalmat a közútra fogják terelni. 

18. Napirendi pont: Beszámoló a Berek Beruházó Közhasznú Társaság pénzügyi helyzetéről.

Kovács Sándor ügyvezető: Gondjai akkor kezdődtek, amikor a 2008. évi költségvetést tervezték, és a képviselő-
testület 11.100.000 Ft-ot hagyott jóvá. A hónapvégi elszámolás során 2-2,5 millió Ft a bér. A polgármester úr azt 
mondta, hogy addig írja alá az elszámolást, amíg a kerete futja. Ez az összeg 3-4 hónapra futja a költségeket. 
Jövő hónapra már nem lesz a Berek Beruházó Kht-nak pénze. Valamit tenni kellene.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: 11.100.000 Ft van a költségvetésbe beállítva, amiből több mint 8 millió Ft 
kifizetésre került.  Tavaly 10 millió Ft volt betervezve, ami 23 millió Ft-ra teljesült. A problémák elkerülése 
végett szerette volna, ha ez testület elé kerül. Mi lesz a jogalapja a többlet kifizetésnek?

Kovács Sándor ügyvezető: 4-5 hónapig meg fog emelkedni a bérköltség a közhasznú foglalkoztatottak miatt. 

Körmendiné Baksán Mária képviselő: A költségvetés készítésekor is tudták, hogy kevés ez az összeg, de úgy 
gondolta, hogy lesz egy szerződés, hogy ezért az összegért mit kell a Kht-nak elvégeznie. Arról volt szó, hogy az 
újabb feladatok elvégzésére szerződést kötnek, amelyért külön fizetnek.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Magára a közhasznú tevékenységre nem elég ez az összeg.

Cséti Attila polgármester: Tudomása szerint valamennyi Kht. dolgozó bére benne volt azokban a kifizetésekben, 
amelyeket megkaptak. Benne volt azoknak a bére is, aki a fürdőben dolgozott, aki a szennyvízcsatornát ásta, stb.

Kovács Sándor ügyvezető: Zöme munkát a fürdőben végzik, viszont a fürdőnek likviditációs gondjai vannak.
Év végén tudják megnézni, hogy pontosan mennyi volt a bevétele a Kht-nak. Havonta nem tudják szétválasztani, 
hogy mennyi volt a fürdőben dolgozók bére, stb.
A közhasznú támogatott bére után járó 70% támogatást az állam két hónap késéssel küldi meg. És az csak a bér, 
a munkaeszközt is biztosítani kell.

Oros István ügyvezető igazgató: Természetes, hogy a munkákat a Berek Beruházó Kht-tól rendelték meg, de 
megtehették volna azt is, hogy más vállalkozót bíznak meg. De mindent, amit tehetnek önkormányzaton belül 
oldanak meg. 

Kovács Sándor ügyvezető: Olyan összegért vállalják a fürdőben a munkát, amely a piacon nem versenyképes. 
Tehát a munkabérért dolgoznak. Egyébként nem csak ez az összeg hiányzik a kasszájából. 

Cséti Attila polgármester: Még egy havi bért kifut a támogatás, a többit pedig a Felügyelő Bizottság vizsgálja 
meg a Kht. anyagi helyzetére, tegyen javaslatot. 
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen, ellen és tartózkodó szavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

137/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
A Berek Beruházó Kht. pénzügyi helyzetéről.
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Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  megbízza  a  Berek  Beruházó  Építő  és 
Szolgáltató  Közhasznú  Társaság  Felügyelő  Bizottságát,  hogy  vizsgálja  meg  a  Kht.  pénzügyi 
helyzetét, és tegyen javaslatot a problémák megoldására.

Felelős: Egri Antal, a Felügyelő Bizottság elnöke
Határidő: 2008. május 31.

Erről értesülnek:
1) Egri Antal, a Felügyelő Bizottság elnöke
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai

19. Napirendi pont: Előterjesztés a polgárőrség támogatására.

Cséti  Attila polgármester:  Mivel  kistérségi  szintre  kerül  a  zajrendelet  betartatása,  ehhez  kapcsolódik  a 
Polgárőrség támogatása is, ezért, mint előterjesztő, leveszi a témát a napirendről.

20. Napirendi pont: Előterjesztés Nagykunságért díj adományozására.

Cséti Attila polgármester: Az előterjesztés kiküldésre került.
Javasolja Horváth György felterjesztését a Nagykunságért Díjra.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen, ellen és tartózkodó szavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

138/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
Nagykunságért Díj adományozásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Nagykunságért  díj  alapításáról  és 
adományozásáról  szóló  17/1996.(VIII.13.)  sz.  Önkorm.  rendelet  alapján  a  Nagykunság 
fejlesztéséért végzett tevékenység elismerésére 2008-ban Nagykunságért Díjra javasolja

Horváth György nagykun főkapitányt.

Erről értesülnek:
1) Cséti Attila polgármester
2) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
3) Nagykun települések polgármesterei
4) Képviselő-testület tagjai
5) Polgármesteri Hivatal

Cséti Attila polgármester az ülés további részére a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. Törvény 12.§ 
(4) bekezdése alapján zárt ülés tartását javasolja.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  8 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

139/2008.(IV.29.) sz. Önkorm. határozat
Zárt ülés tartásáról.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi 
LXV. Törvény 12.§ (4) bekezdése alapján az ülés további részére zárt ülést rendel el.

Erről értesülnek:
1) Cséti Attila polgármester
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2) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
3) Képviselő-testület tagjai

Cséti Attila polgármester megköszöni mindenkinek az ülésen való részvételét, a nyílt ülést berekeszti.

k. m. f.

/: Cséti Attila :/ /: Potornainé Szűcs Katalin :/
polgármester jegyző

Jegyzőkönyv hitelesítők:

/: Körmendiné Baksán Mária :/        /: Székely László :/
képviselő képviselő
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